
Temamøder
2. April i Karlslunde

4. April i Horsens



Dagsorden

1. Handleplan for bestyrelsen 2024 – JSH

2. Udviklingspuljen - JSH

3. Den nye ranglisteturnering – JK og CK

4. Dommer i DPF - BL

5. Veteranudvalg – Nedsættelse af arbejdsgruppe - CK

6. Samarbejde mellem DPF og fire andre forbund i Odense - RVL

7. Fra klubberne til DPF - JSH



Handleplan 1

Indsatsområde Hvad er status? Hvad skal der 

opnås?

Hvordan vil vi gøre det? Økonomi Startdato Slutdato Evaluering Ansvarlig

Vedtægter m.v. Vedtægterne og 

øvrige 

styringsdokumenter 

trænger til et 

gennemsyn for 

bestyrelsens 

arbejde, samt en 

nærmere 

konkretisering af 

repræsentantskabets 

rolle

Vedtægter som er 

mere klare og 

forståelige for 

klubberne og deres 

delegerede 

Idrættens 

Kompetencecenter har 

en medarbejder der har 

været med til at lave og 

redigere i flere forbunds 

vedtægter. Ud fra 

bestyrelsens anvisninger 

vil vi benytte os af 

denne service

2.000

1. maj 1. august

Forslagene skal 

forelægges på 

repræsentantskabsmø

det, som skal tage 

stilling til eventuelle 

ændringer i vedtægter

FU

Yngre 

medlemmer i 

klubberne

Under 15 % af vores 

medlemsskare er 

under 55 år. Det skal 

forsøges hævet ved 

at tiltrække flere 

spillere til vores 

sport.

Flere medlemmer i 

der er er under 40 

år. Vi vil gerne opnå, 

at der kommer nye 

spillere til, samtidig 

med at nogle af de 

nye medlemmer på 

sigt kan tage en 

frivillig tørn i 

klubben

Vi vil understøtte 

klubberne ved at de kan 

booke et møde med 

udviklingskonsulent 

Rikke Vedel Lassen. Der 

bliver mulighed for at 

søge ind ril formålet via 

klubpuljen.

25.000

15. april

Inden 

repræsentantskabsmø

det, skal klubberne 

indrapportere effekten 

af den indsats de har 

gjort. Hvad har være 

en succes, hvad kunne 

være gjort anderledes. 

FU + RVL

Dommere Der er kun fem 

aktive dommere i 

DPF.

Vi skal udvide 

antallet af dommere 

betragteligt.

Der skrives ud til 

klubberne om at 

tilmelde sig et 

dommerkursus.

2.000

1. februar

DU



Handleplan -2

Indsatsområde Hvad er status? Hvad skal der 

opnås?

Hvordan vil vi gøre det? Økonomi Startdato Slutdato Evaluering Ansvarli

g

Veteranudvalg Ca. 85 % af spillerne 

i DPF består af 

spillere +55.

Der skal undersøges, 

om der er behov for 

et veteranudvalg, 

samt hvilke 

funktionsområder de 

skal have. Fx 

turneringsansvar.

Der nedsættes en 

arbejdsgruppe der kan 

udarbejde forslag til 

bestyrelsen om der skal 

nedsættes et 

veteranudvalg, og hvilke 

arbejdsopgaver der skal 

ligge i det.

5.000

5. april 1. august

Forslaget skal behandles 

i bestyrelsen, hvorefter 

det skal besluttes på 

repræsentantskabsmødet

.

CK

Nye klubber DPF har i dag 64 

medlemsklubber. 

Der eksisterer en del 

klubber rundt om i 

landet, som ikke er 

medlem af DPF

Antallet af klubber 

der er medlem stiger

Rikke undersøger, hvilke 

klubber vi skal kontakte 

for at få flere klubber til 

at melde sig ind i DPF

10.000 1. april FU * RVL

Turneringer DPF har et bredt 

udvalg af turneringer 

som retter sig til alle 

medlemskategorier.

LT

DVC

DMT - Ranglister

SSBF

At flere af DPF’s 

medlemmer deltager 

i de turneringer som 

DPF udbyder

Udarbejde attraktive 

koncepter for de enkelte 

turneringsaktiviteter.

75.000

1. februar
1. 

oktober

Der laves en evaluering 

af de enkelte 

turneringsaktiviteter, 

hvor klubberne og 

spillere bliver hørt om 

deres mening og forslag 

til forbedringer

TU



Handleplan 3

Indsatsområde Hvad er status? Hvad skal der 

opnås?

Hvordan vil vi gøre det? Økonomi Startdato Slutdato Evaluering Ansvarli

g

Landshold DPF råder i dag over 

landsholdstrupper 

for Kvinder, mænd, 

veteraner og U23.

Der udarbejdet et 

nyt koncept for 

landsholdstrupperne, 

samt vejen dertil

EU sammensætter 

trupper efter et 

informationsmøde 

afholdt primo marts

10.000

2. marts

Der laves en evaluering 

af årets aktiviteter og de 

placeringer som de 

udtagne landshold har 

opnået.

EU

Kraftcentrene Kraftcentrene har 

aktiviteter hver 

måned

Der åbnes op for at 

spillere op til 40 år 

kan deltage i 

kraftcentrenes 

aktiviteter.

EU udarbejder en 

datoplan for 

kraftcentrene 1.april

Året aktiviteter 

evalueres i forhold til 

bl.a. fremmøde, 

aktiviteter og 

aldersfordeling.

EU



Input fra klubberne til handleplanen – ØST 

▪ Efterspørger en handleplan for udvalgene, så det er muligt at spørge 

ind til det på repræsentantskabsmødet.

▪ Spørgsmål: Vil Pascal blive takket for sine mange år som landstræner 

for Dansk Petanque Forbund. 



Input fra klubberne til handleplanen – VEST 

Punktet: Flere yngre medlemmer

▪ Lad os finde inspiration fra Starpetanque omkring børn og unge. De gør en 

masse godt. 

▪ Inspiration fra Horsens børnebasket: familier går sammen til basket alle

lørdage i april. Godt være noget interessant i at gå til en idrætsaktivitet 

sammen som familie. 

Punktet: Nye klubber

▪ Der er mange klubber i Nordjylland, der ikke er medlem af DGI, men de vil 

kun spille i egen klub. Ikke køre særlig langt. 

▪ Der er mange klubber i Nordjylland og Sønderjylland.

DPF’s kommentering: Det er ikke meningen, at vi skal hukke klubber fra DGI, 

men kunne tilbyde mere til de spillere, som gerne vil lidt mere. 

▪ Der er god opbakning til instruktørkorps til at få nye klubber med.   



Input fra klubberne til handleplanen – VEST 

Punktet: Turneringer

▪ Det er vigtigt, at der er præmier, ellers gider vi ikke spille. DGI er der 

ingen præmie.

DPF kommentar: I det nye koncept for ranglisteturneringer, bruger vi gerne 

penge på præmier for at få folk ud at spille.   

Punktet: Landshold / trup samlinger

▪ Der skal være tilskud til transport for, at jyderne dukker op til 

infomødet/samlingen på Sjælland.



EU’s budskab

Eliteudvalget har ønsket at kigge på det hele med nye øjne. De ville 

derfor gerne byde nogle nye spillere ind i trupperne. Også vigtigt for at 

sikre en udvikling for fremtiden.

Ift. ungdommen (juniorer og U23 spillere) er alle velkomne. Også helt 

nye spillere. Det handler også om at få skabt et fællesskab for de unge, 

så vi fastholder dem.

▪ Input til EU: sørg for at sende information til klubberne om, at de 

skal kontakte de yngre spillere og opfordre dem til at være med i 

kraftcenteret/ trupperne, så de kan blive en del af et fællesskab.   



Udviklingspulje
Hvad kan der søges til: 

Aktiviteter, materialer og anlæg som fremmer petanquesporten i klubberne

Aktiviteter:
• Stævner og arrangementer, hvor klubben med flere midler kan tiltrække flere deltagere. Der kan ikke søges om 

præmiepenge.

• Klubaktiviteter, som ikke er muligt for klubben selv af finansiere fuldt ud. Målet med aktiviteten skal fremgå af 

ansøgningen.

• Breddeaktiviteter, hvor klubber forsøger at åbne petanquesporten for nye spillere

Det er muligt at flere klubber går sammen om at lave aktiviteter sammen.

Materialer:
• Materialer, som kan være med til at forbedre faciliteterne for klubbens medlemmer, og udvikle 

træningsfaciliteterne Fx kugler, videokamera til streaming og lign.

• Informationsmaterialer til Fx skoler, dagcentre o. lign.

Anlægsudgifter Dog max kr. 25.000 pr. ansøgning:

• Renovering af toiletter, køkken mv.

• Varmepumper o.lign. i haller

Der ydes maksimalt støtte til 50 % af det ansøgte beløb, og listerne ovenfor er ikke udtømmende  

Sådan ansøges:

Der skal anvendes det ansøgningsskema der er beregnet til formålet. Ansøgningerne vil blive behandlet i bestyrelsen i 
maj og september måned. Ansøgningsfristerne fremgår af ansøgningsskemaet.
Ansøgningen sendes til sekretariatet for Dansk Petanque Forbund: dpf@petanque.dk

Dokumentation. 

Inden beløbet udbetales skal der forlægges kvitteringer eller anden dokumentation.



DPF’s budskab på møderne ift. udviklingspuljen

Dansk Petanque Forbund er ikke en bank eller opsparing, men pengene 
skal gavne klubberne. Der er derfor afsat midler, som klubberne kan søge 
til aktiviteter i klubben. Det er klubberne, der kan søge og ikke 
enkeltpersoner. 

Der kan søges til aktiviteter, materialer og anlægsudgifter. Der er 

udarbejdet guideline til ansøgning. Hvis I er i tvivl, om jeres ide/projekt 

hører under puljen så søg, så tager bestyrelsen en vurdering.

Der skal søges via et ansøgningsskema, som findes på forbundets 

hjemmeside.  



Den nye ranglisteturnering

Der indføres fra 2024 rangliste turneringer i double og triple efter nedenstående model.

DPF - Turneringsudvalget

• Der afholdes 6 ranglisteturneringer i sommerhalvåret fra april til oktober, fordelt med 3 double og 3 triple. 
• Ranglisteturneringerne afvikles med DPF som arrangør.
• Turneringerne fordeles i de 5 regioner i Danmark

Turneringsform

• Holdene seedes efter aktuelle rangliste.
• Der spilles i puljer med efterfølgende A og B-cup

Værtsklubben

• DPF skal være proaktive ved at finde/udpege værtsklubber.
• Værtsklubben lægger faciliteter til turneringen (herunder, baner, forplejning)
• Værtsklubben får ud over indtægterne fra forplejningen 50% af indskrivningsgebyret.

Deltagelse

• Alle spillere med gyldig licens kan tilmelde sig ranglisteturneringen.
• Tilmeldingsgebyret er 50kr. pr deltager.
• Der skal være mindst 16 hold for at gennemføre en rangliste turnering.
• EU forpligtes til at der fra trupperne hver gang stiller mindst 4 hold ved triple ranglisteturnering og 6 hold ved double 

ranglisteturneringer.
• Samlet præmiesum på ca. 75.000 kr. ved mere end 32 deltagere



DPF’s budskab ift. ranglisteturneringerne på møderne

DPF afprøver et nyt koncept for ranglisteturneringerne for at give det nyt liv. Det er 

DPF, der er vært. Klubben skal sørge for baner og fortæring, og klubben får halvdelen af 

spillergebyret og fortæringsfortjenesten.  

DPF stiller med spilleledelse, dommere og pengepræmiere. EU er forpligtet til at komme 

ud og se spillerne til ranglisteturneringerne. 

Det er personlige point, og man bestemmer selv, hvor mange turneringer, man stiller op i.

Spillerne kan opnå:

Seedning (også til DM), pæne præmier, blive set af EU, spillerne får god spiltræning, samt 

opnå en plads i en trup.  

▪ De 3 bedst placeret (dame, herre, veteraner) på ranglisten, som ikke er i A-truppen, 

bliver fra år 2025 en del af en udviklingstrup.

Vejen til landsholdet – et af kriterierne er, at man skal ligge godt på ranglisten.

Spred budskabet om de nye ranglisteturneringer til jeres medlemmer, så vi kan få mange 

ud og spille. 



Input fra klubberne til ranglisteturneringer – ØST

▪ Anbefaling: Kunne der laves noget for børn i nærområdet i forbindelse med 

ranglisteturneringerne. 

▪ Gerne have en større ambition end 16 hold. 

▪ Et ønske om en veteranranglisteturnering, som skal køre samme dag, som de 

andre. Skabe festivalstemning.

▪ Godt koncept. Vi er et eliteforbund, så vi skal have turneringer, hvor de bedste 

mødes, og så er det bonus, at vi andre kan få lov at møde de gode også.

▪ Godt der gøres noget, og det skal prøves af, men en opfordring til, at der ses 

på, hvordan de gør i Frankrig. 

▪ Godt koncept, men savner en kommunikationsstrategi 

▪ Efterspørger en mix-double rangliste 

▪ Mange penge at bruge på ranglisteturneringer og Danish Masters 



Input fra klubberne til ranglisteturnering – VEST 

▪ Spørgsmål: Ift. 2025, hvor mange baner er der så krav om? 

▪ Forslag: Den bedst placerede mand, kvinde og veteran modtager en trøje, et 

sæt indgraverede kugler eller andet, som bevis for deres bedrift. Så har man 

noget, der gør, at man husker det, og man kan vise det frem. 



Dommer i DPF

Status

• Vi har 5 aktive dommere i DPF

• Der er 7 nye dommere på vej. Der afholdes kursus 6. april 2024

• Vi skal sagtens bruge flere.

Opfordring:

• Gå tilbage til jeres klub og find egnede emner som vi i fremtiden kan uddanne.



DPF’s budskab på møderne ift. dommer

Det er, som noget nyt muligt for måledommere at spille samtidig med de 

assisterer andre baner med målinger. De har ingen beføjelser eller 

bemyndigelse til at dømme andet. 

Håber at kunne annoncere et dommerkursus til efteråret. 



Input fra klubberne ift. dommer – ØST 

▪ Forslag: Holde træningslejr for de nyuddannede dommere til Hedebo Open, 

så de nye dommere kan få noget træning. 

▪ Opfordring til hurtigst muligt at melde en dato ud for dommeruddannelse i 

efteråret. 

▪ Forslag: give dommere en gulerod fx mulighed for at blive international 

dommer. 



Veteranudvalg

Hvorledes ønsker klubberne at veteranernes placering skal være i fremtiden?

1. Skal veteranerne have et særligt stående udvalg i DPF’s bestyrelse på lige fod med TU, EU og DU eller, 

2. skal der ske ændringer på udvalgte områder inden for den eksisterende struktur?

 Hvis Ja.

 Hvilke områder skal det nye udvalg så 

varetage i fremtiden? Fx DVC, SSBF, 

Landshold, osv.

 Hvis Nej

 Hvilke områder ønskes der en anderledes organisering 

af veteranområdet i fremtiden?

Fx ranglisteturneringer, ny DVC, SSBF, landshold m.v.

For at kunne besvare disse spørgsmål, og en hel masse andre, bliver der nedsat en arbejdsgruppe, som skal 

komme med anbefalinger til bestyrelsen.

Herefter vil der blive udarbejdet endeligt forslag til fremlæggelse på repræsentantskabsmødet november 

2024. 



DPF’s budskab ift. veteranudvalg 

▪ Claus Kulmbach står for at nedsætte en arbejdsgruppe, der skal undersøge, 

hvilke arbejdsområder og kompetencer et veteranudvalg kan varetage.

▪ Arbejdsgruppen kommer med et oplæg til bestyrelsen, hvorefter det tages 

op på repræsentantskabsmødet. 

▪ Kontakt Claus, hvis du ønsker at være med i arbejdet. 

▪ Hvis i ikke vil være med i arbejdsgruppen, men har ideer til, hvad 

veteranudvalget skal arbejde med, så skriv til Claus/DPF.



Input fra klubberne ift. veteranudvalg – ØST

▪ EU skal arbejde med dem, der skal sendes til EM

▪ Spørgsmål: Er det fordi TU har for mange opgaver? 

▪ Sørg for at lave en ordentlig budgetramme for veteranudvalget 



Input fra klubberne ift. veteranudvalg – VEST

Der er generel opbakning til et veteranudvalg.

▪ Vær opmærksom på gråzonerne mellem udvalgene. Formanden for 

veteranudvalget skal indgå i bestyrelsen på lige fod med de andre.

▪ Godt med veteranudvalg, men hav også fokus på et udviklingsudvalg og på at få 

nye unge ind. Tænk på: hvordan bevarer vi det forbund vi har, og den størrelse 

vi har.  

▪ Godt med et veteranudvalg, men husk der skal være et godt samarbejde mellem 

alle udvalgene. 



Samarbejde mellem DPF og 4 andre specialforbund



Vær med til at fejre Petanquesportens dag 

Tilmeld jeres klub: 

https://www.bevaegdigforlivet.dk/petanque/petanque

sportens-dag/for-arrangoerer/tilmeld-din-klub

https://www.bevaegdigforlivet.dk/petanque/petanquesportens-dag/for-arrangoerer/tilmeld-din-klub
https://www.bevaegdigforlivet.dk/petanque/petanquesportens-dag/for-arrangoerer/tilmeld-din-klub


Input til Petanquesportens Dag – Øst 

▪ Opfordring til at lave en kommunikationsplan 

▪ Forslag til at inddrage grundejerforeninger og haveforeninger til 

petanquesportens dag 



Fra Klubberne til DPF

Her er der mulighed for at spørge ind til arbejdet i DPF’s bestyrelse og udvalg.

Samtidig vil vi gerne høre om gode historier fra jeres klub, som I kan dele med andre.



Fra klubber til DPF – ØST 

Opfordring: DPF skal gøre mere for bredden. DPF svar: Meld ind til bestyrelsen, 

hvad vi kan gøre for bredden. Hjælp os med, hvad vi skal lave af aktivitet. 

Opfordring: Lav en landsdækkende vinterturnering. 

Et veteranudvalg kan starte med at kigge på DVC ift. at lave noget lokalt. 

Ide om aktivitet i Boulebar og andre petanquesteder, så nogle af de mange 

mennesker, som spiller petanque derinde, bliver bevidst om, at der findes 

petanqueklubber. 

Arbejde på at samle nogle af alle de idrætsaktive op, når de fx stopper til 

fodbold. Et segment der hedder 30-50 år. 

Hedebo har søgt 25.000 kr. hos kommunen til et skolesamarbejde. 



Fra klubber til DPF – ØST 

Hav fokus på hvordan vi fastholder spillere og får tidligere spillere tilbage. 

Kigge på det, der sker på banerne, men også udenfor banerne fx alkohol. Og 

ikke have alkoholpræmier. 

Opfordring til digitalisering

FIF er med i Frederiksbergs Olympiske lege for en masse 6. klasser. Børnene 

morer sig, mens de er der, men de får ikke et eneste medlem ud af det. Men 

det er en start, for nu har de kendskab til petanque.

- Petanque har en udfordring ift. aktivitetsniveauet. Der sker alt for lidt 

til børn. 

Sælge petanque til bestemte målgrupper: Der er også en sport til dig, der ikke 

har den bedste kondi. En sport der er anderledes. 



Fra klubber til DPF – VEST 

Har DPF overvejet at ændre, så man først bliver låst af sin licens til en klub, når man har 
spillet i LT? Hvis man ikke får spilletid i de første 2 runder, og gerne vil spille i en anden 
klub. TU tager det med i deres overvejelser. 

Forslag: åbne op for en transferperiode fx mellem 2. og 3. runde.

En klub laver et petanqueevent for et firma og dets medarbejdere, hvor der er spil, hygge
og spisen. Det får de et flot sponsorat af firmaet for. 

En opfordrer klubber til at lave familiepetanque fx lave en familie kvartet, hvor det er 
muligt at supplere op med andre generationer eller andre familier. 

Tilbagemelding til DPF: Godt initiativ at i tager ud og lytter til klubberne.  



Budskab fra DPF

Kom altid gerne med gode ideer og del jeres gode erfaringer med forbundet, så 

vi kan dele dem med andre klubber. 

Hvis i har spørgsmål eller undrer jer over noget ift. DPF’s arbejde, så kontakt 

bestyrelsen eller udvalget direkte. 
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